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 § 56/2023 

Arena- och evenemangsbolag i Kungälvs kommun (Dnr KS2023/0343) 

Den 2 december 2021 fattade kommunfullmäktige inriktningsbeslut för Arena Yttern. För att 
kunna anta detaljplanen för arenaområdet behöver kommunen ha rådighet över marken i 
arenaområdet. Kommunen äger hela det planerade arenaområdet förutom en fastighet som 
heter Rollsbo 3:23. 
 
I slutet av 2022 fick Kungälvs kommun möjligheten att förvärva fastigheten Rollsbo 3:23, 
under förutsättningen att fastighetsägaren kan köpa del av fastigheten Solbräcke 1:11, denna 
uppfyller fastighetsägarens krav och önskemål. I förhandling med nuvarande fastighetsägaren 
av Solbräcke 1:11 framgick att en förutsättning för att kommunen ska få möjlighet att förvärva 
fastigheten är att Solbräcke 1:10 också ingår i köpet. Fastigheterna Solbräcke 1:10 och 
Solbräcke 1:11, med tillhörande byggnader, ägs idag av bolagen Konsulatets Fastighets AB 
(Solbräcke 1:10) och Jesslis AB (Solbräcke 1:11). Kommunfullmäktige beslutade den 15 
december 2022 att uppdra åt kommunstyrelsen att upprätta och besluta om avtal om aktieköp 
av Konsulatets Fastighets AB (Solbräcke 1:10) och Jessis AB (Solbräcke 1:11) (dnr 
KS2022/2363): 

 
Syftet med detta ärende att möjliggöra en fastighetsreglering där Kungälvs kommun får 
Solbräcke 1:10 och Solbräcke 1:11 och därmed byggnaderna där kommunal verksamhet 
bedrivs och Kungälv arena AB får fastigheter i arenaområdet (inklusive Rollsbo 3:23). För att 
en fastighetsreglering ska kunna ske, ska fastigheterna som är en del av regleringen ha 
motsvarande värde med fastigheterna de byts mot. Kungälv arena AB (Bagahus AB i 
dagsläget) äger idag inga fastigheter. Genom att bolaget förvärvar Konsulatets Fastighets AB 
(Solbräcke 1:10) och Jesslis AB (Solbräcke 1:11), kommer bolaget ha möjlighet att genomföra 
fastighetsregleringen med kommunen. I samband med att Konsulatets Fastighets AB 
(Solbräcke 1:10) och Jesslis AB (Solbräcke 1:11) först in i Kungälv arena AB med hela sitt 
innehåll, kommer Kungälv arena AB inte längre att ha några dotterbolag. Det är viktigt att 
notera att målet att kommunen ska äga Solbräcke 1:10 och Solbräcke 1:11, som det beskrivits i 
ärende till kommunfullmäktige i december 2022 (KS2022/2363-1) inte har ändrats under 
processen. De två extra stegen som tillkommit är ett sätt att samtidigt förverkliga 
arenaprojektet.  

 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige: 
 

1. Bagahus AB omstruktureras till arena- och eventbolag med föreslagna namnet 
Kungälv arena AB. 

2. Reviderat ägardirektiv för Bagahus AB antas enligt förslag. 
3. Reviderad bolagsordning för Bagahus AB godkänns enligt förslag. 
4. Förslag till bolagsordning för Jesslis AB godkänns enligt förslag. 
5. Förslag till bolagsordning för Konsulatets fastighet AB godkänns enligt förslag. 
6. Punkt 1-5 gäller under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att godkänna 

att Bagahus AB förvärvar aktierna i Jesslis AB och Konsulatets fastighet AB. 
7. Ombud i bolagsstämma får i uppdrag att vid bolagsstämma rösta i enlighet 

ovanstående beslutspunkter. 
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8. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Arena- och evenemangsbolag i Kungälvs kommun 
Bilaga Protokollsutdrag - Strategiska fastighetsköp av Rollsbo 3:23 (i arenaområde) Solbräcke 
1:10, Solbräcke 1:11, samt försäljning av del av Solbräcke 1:11 och försäljning genom 
marköverlåtelseavtal av Kvarter 14 - Kommunfullmäktige 
Bilaga Protokoll ABK 9 mars 2023 - signerat 
Bilaga Förslag - Bolagsordning Bagahus 
Bilaga Gammal version av bolagsordning - Bagahus 
Bilaga Förslag - Bolagsordning för Jesslis AB 
Bilaga Förslag - Bolagsordning för Konsulatets Fastighets AB 
Bilaga Protokollsutdrag - Revidering av ägardirektiv för Bagahus AB - Ekonomiberedningen 
Bilaga Förslag -Reviderat ägardirektiv Bagahus AB - Kungälv arena AB 
Bilaga Gammal version av ägardirektiv Bagahus AB 

Yrkande  
Ove Wiktorsson (C): Avslag på förslag till beslut. 
Michael Karlsson (L): Ändringsyrkande av beslutspunkt 3: 
Den föreslagna bolagsordningen för Bagahus AB/Kungälv arena AB revideras enligt följande: 
§8 första meningen ändras till “Styrelsen ska bestå av minst 3 högst 5 ledamöter. Styrelsen ska 
från 2025-01-01 bestå av lägst 5 och högst 7 ledamöter.” 
Patrik Ryberg (SD): Bifall Michael Karlssons (L) yrkande. 
Anders Holmensköld (M): Avslag på Michael Karlssons (L) yrkande. 
 
Tilläggsyrkande 
Anders Holmensköld (M): Bolagsordningen i Bagahus AB ändras så att § 9 i bolagsordningen 
ändras till att 2 ordinarie revisorer utses. 

Proposition 
Ordföranden noterar att det finns ett flertal avslagsyrkanden och ändringsyrkanden på olika 
punkter och väljer att ställa proposition på en punkt i taget.  
 
Ordförande ställer proposition på punkt 1 och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta 
förvaltningens förslag till beslut.  
 
Omröstning begärs.  
 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Ja-röst för bifall till förvaltningens förslag och  
Nej-röst för bifall till Centerpartiets yrkande. 
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Omröstningsresultat punkt 1 
Med 16 ja-röster för Förvaltningens förslag punkt 1 och 1 nej-röst Centerpartiets 
avslagsyrkande antar Kommunstyrelsen förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Miguel Odhner (S) X   
Anders Holmensköld (M) X   
Gun-Marie Daun (KD) X   
Ove Wiktorsson (C)  X  
Pia Gillerstedt (S) X   
Patrik Ryberg (SD) X   
Anna Vedin (M) X   
Ilona Waern (KD) X   
Jonas Andersson (S) X   
Laila Persson (UP) X   
Rose-Mari Larsdotter (M) X   
Peter Skoglund Ferarri (SD) X   
Emelie Gillberg (S) X   
Erik Martinsson (MP) X   
Michael Karlsson (L) X   
Erik Andreasson (V) X   
Charlotta Windeman (M) X   

Summa: 16 1 0 
 
 
Ordförande ställer proposition på punkt 2 och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta 
förvaltningens förslag till beslut.  
 
Omröstning begärs inte.  
 
Ordförande ställer proposition på punkt 3 och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta 
förvaltningens förslag till beslut.  
 
Omröstning begärs.  
 
Ordförande utser förvaltningens förslag till beslut till huvudförslag. 
Ordförande ställer proposition på yrkandena från Centerpartiet och Liberalerna och finner att 
kommunstyrelsen utser Liberalernas förslag till motförslag.  
 
Omröstning begärs inte.  
 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Ja-röst för bifall till förvaltningens förslag och  
Nej-röst för bifall till Liberalernas yrkande. 
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Omröstningsresultat punkt 3 
Med 9 ja-röster för Förvaltningens förslag till beslut och 6 nej-röster för Liberalernas yrkande 
antar Kommunstyrelsen förvaltningens förslag till beslut. 
 

  
Ledamot Ja Nej Avstår 
Miguel Odhner (S) X   
Anders Holmensköld (M) X   
Gun-Marie Daun (KD)  X  
Ove Wiktorsson (C)   X 
Pia Gillerstedt (S) X   
Patrik Ryberg (SD)  X  
Anna Vedin (M) X   
Ilona Waern (KD)  X  
Jonas Andersson (S) X   
Laila Persson (UP)  X  
Rose-Mari Larsdotter (M) X   
Peter Skoglund Ferarri (SD)  X  
Emelie Gillberg (S) X   
Erik Martinsson (MP) X   
Michael Karlsson (L)  X  
Erik Andreasson (V)   X 
Charlotta Windeman (M) X   

Summa: 9 6 2 
 
 

Ordförande ställer proposition på punkt 4 och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta 
förvaltningens förslag till beslut.  
 
Omröstning begärs inte.  

 
Ordförande ställer proposition på punkt 5 och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta 
förvaltningens förslag till beslut.  
 
Omröstning begärs inte.  
 
Ordförande ställer proposition på punkt 6 och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta 
förvaltningens förslag till beslut.  
 
Omröstning begärs inte.  
 
Ordförande ställer proposition på punkt 7 och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta 
förvaltningens förslag till beslut.  
 
Omröstning begärs inte.  
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Ordförande ställer proposition på punkt 8 och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta 
förvaltningens förslag till beslut.  
 
Omröstning begärs inte.  
 
Ordförande ställer proposition Moderaternas tilläggsyrkande till punkt 3 och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att anta yrkandet.  
 
Omröstning begärs inte. 

Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
1. Bagahus AB omstruktureras till arena- och eventbolag med föreslagna 

namnet Kungälv arena AB. 
2. Reviderat ägardirektiv för Bagahus AB antas enligt förslag. 
3. Reviderad bolagsordning för Bagahus AB godkänns med följande justering:  

§ 9 i bolagsordningen ändras till att två ordinarie revisorer utses.   
4. Förslag till bolagsordning för Jesslis AB godkänns enligt förslag. 
5. Förslag till bolagsordning för Konsulatets fastighet AB godkänns enligt 

förslag. 
6. Punkt 1-5 gäller under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att 

godkänna att Bagahus AB förvärvar aktierna i Jesslis AB och Konsulatets 
fastighet AB. 

7. Ombud i bolagsstämma får i uppdrag att vid bolagsstämma rösta i enlighet 
ovanstående beslutspunkter. 

8. Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
__________ 
Erik Andreasson (V) lämnar anteckning till protokollet, se bilaga 
Ove Wiktorsson (C) reserverar sig mot beslutet och lämnar en anteckning, se bilaga 
Michael Karlsson (L) lämnar anteckning till protokollet, se bilaga 
 
Expedieras till:   

För kännedom till: 
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 § 57/2023 

Aktieöverlåtelseavtal (Dnr KS2022/2363) 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 15 december 2022 att uppdra åt kommunstyrelsen att 
upprätta och besluta om avtal om aktieköp av Konsulatets Fastighets AB (Solbräcke 1:10) och 
Jesslis AB (Solbräcke 1:11) (dnr KS2022/2363) som ett led i förvekligandet av hallarenan på 
Ytternområdet.  

1. Upprättat förslag till köpekontrakt avseende Rollsbo 3:23 godkänns. 
2. Upprättat förslag till kontrakt för försäljning av del av Solbräcke 1:11 
godkänns. 
3. Upprättat förslag till marköverlåtelseavtal med bilagor av Intendenten 5 
(Kvarter 14) godkänns. 
4. Kommunstyrelsen uppdras att upprätta och besluta om avtal om aktieköp av 
Konsulatets Fastighets AB (Solbräcke 1:10) och Jesslis AB (Solbräcke 1:11). 
5. Punkt 1–4 ovan gäller under förutsättning att samtliga kontrakt tecknas av 
både 
säljare och köpare. 
6. Kommunstyrelsens ordförande och kommundirektören får i uppdrag 
att underteckna samtliga ovanstående handlingar. 
7. Punkt 1–6 ovan gäller under förutsättning av beslutet i dess helhet, inklusive 
kommunstyrelsens beslut om aktieöverlåtelsen, vinner laga kraft. 
8. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

  
Detta ärende är kopplat till ärende med diarienummer KS2023/0343. Ärendet behandlar bland 
annat Bagahus AB:s omstrukturering till ett arena- och evenemangsbolag och därmed även ett 
namnbyte till Kungälv arena AB. 

 
Syftet med detta ärende avseende aktieöverlåtelseavtal att möjliggöra en fastighetsreglering där 
Kungälvs kommun får Solbräcke 1:10 och Solbräcke 1:11 och därmed byggnaderna där 
kommunal verksamhet bedrivs och Kungälv arena AB får fastigheter i arenaområdet (inklusive 
Rollsbo 3:23). För att en fastighetsreglering ska kunna ske, ska fastigheterna som är en del av 
regleringen ha motsvarande värde med fastigheterna de byts mot. Kungälv arena AB (Bagahus 
AB i dagsläget) äger idag inga fastigheter. Genom att bolaget förvärvar Konsulatets Fastighets 
AB (Solbräcke 1:10) och Jesslis AB (Solbräcke 1:11), kommer bolaget ha möjlighet att 
genomföra fastighetsregleringen med kommunen. I samband med att Konsulatets Fastighets 
AB (Solbräcke 1:10) och Jesslis AB (Solbräcke 1:11) först in i Kungälv arena AB med hela sitt 
innehåll, kommer Kungälv arena AB inte längre att ha några dotterbolag. Det är viktigt att 
notera att målet att kommunen ska äga Solbräcke 1:10 och Solbräcke 1:11, som det beskrivits i 
ärende till kommunfullmäktige i december 2022 (KS2022/2363-1) inte har ändrats under 
processen. De två extra stegen som tillkommit är ett sätt att samtidigt förverkliga 
arenaprojektet.  
 
Till ärendet bifogas två aktieöverlåtelseavtal med bilagor avseende aktieöverlåtelse av 
Konsulatets fastighet AB och Jesslis AB. Bilagorna som nämns i avtalen kommer att tillkomma 
vid signeringstillfället på tillträdesdagen. Avtalen är framtagna av externa jurister.  
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Förslag till kommunstyrelsen 
1. Upprättat förslag till aktieöverlåtelseavtal för Konsulatets Fastighets AB 

(Solbräcke 1:10) tillstyrks. 
2. Upprättat förslag till aktieöverlåtelseavtal för Jesslis AB (Solbräcke 1:11) 

tillstyrks. 
3. Beslutet gäller under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt 

förslag nedan. 
4. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Bagahus AB:s förvärv av aktierna i Jesslis AB och Konsulatets fastighet 

AB godkänns. 
2. Kommunen beslutar att, via AB Kongahälla, lämna ett ovillkorat 

aktieägartillskott på 60 mkr till Bagahus AB motsvarande köpeskillingen 
för att genomföra förvärv av aktierna i Jesslis AB och Konsulatets 
fastighet AB. 

3. Ombud vid bolagsstämma uppdras att fatta beslut i enlighet med punkt 1-
2 ovan. 

4. Punkt 1-3 gäller under förutsättning att följande kontrakt undertecknas av 
parterna: 

• aktieöverlåtelseavtal för Konsulatets Fastighets AB (Solbräcke 
1:10), 

• aktieöverlåtelseavtal för Jesslis AB (Solbräcke 1:11), 
• köpekontrakt för Rollsbo 3:23, 
• kontrakt för Bagahus AB:s dotterbolag Jesslis AB:s försäljning 

av del av Solbräcke 1:11, 
• marköverlåtelseavtal för Intendenten 5 (Kvarter 14). 

5. Punkt 1–4 ovan gäller under förutsättning av samtliga beslut i dess helhet 
vinner laga kraft. 

6. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Aktieöverlåtelseavtal 
Bilaga Protokollsutdrag - Strategiska fastighetsköp av Rollsbo 3:23 (i arenaområde) Solbräcke 
1:10, Solbräcke 1:11, samt försäljning av del av Solbräcke 1:11 och försäljning genom 
marköverlåtelseavtal av Kvarter 14 - Kommunfullmäktige 
Bilaga Aktieöverlåtelseavtal Jesslis AB_2023-03-15 
Bilaga Aktieöverlåtelseavtal Konsulatets Fastighets AB_ 2023-03-15 

Beslut 
1. Upprättat förslag till aktieöverlåtelseavtal för Konsulatets Fastighets 

AB (Solbräcke 1:10) tillstyrks. 
2. Upprättat förslag till aktieöverlåtelseavtal för Jesslis AB (Solbräcke 

1:11) tillstyrks. 
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3. Beslutet gäller under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar 
enligt förslag nedan. 

4. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Bagahus AB:s förvärv av aktierna i Jesslis AB och Konsulatets 

fastighet AB godkänns. 
2. Kommunen beslutar att, via AB Kongahälla, lämna ett ovillkorat 

aktieägartillskott på 60 mkr till Bagahus AB motsvarande 
köpeskillingen för att genomföra förvärv av aktierna i Jesslis AB 
och Konsulatets fastighet AB. 

3. Ombud vid bolagsstämma uppdras att fatta beslut i enlighet med 
punkt 1-2 ovan. 

4. Punkt 1-3 gäller under förutsättning att följande kontrakt 
undertecknas av parterna: 

• aktieöverlåtelseavtal för Konsulatets Fastighets AB (Solbräcke 
1:10), 

• aktieöverlåtelseavtal för Jesslis AB (Solbräcke 1:11), 
• köpekontrakt för Rollsbo 3:23, 
• kontrakt för Bagahus AB:s dotterbolag Jesslis AB:s försäljning 

av del av Solbräcke 1:11, 
• marköverlåtelseavtal för Intendenten 5 (Kvarter 14). 

5. Punkt 1–4 ovan gäller under förutsättning av samtliga beslut i dess 
helhet vinner laga kraft. 

6. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
__________ 
 
Expedieras till:   

För kännedom till: 
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 § 58/2023 

Arvodering och ersättningar i Bagahus AB och dess dotterbolag (Dnr 
AN2023/0003) 

Sammanfattning 
Den 1 juli 2021 fattade kommunfullmäktige beslut om arvoden för stiftelser och bolag (Dnr 
AN2021/0006). Sista meningen i beslutspunkt 7 fastslår följande: ”Om Kungälvs kommun 
förvärvar, bildar nytt aktiebolag eller förändrar inriktningen för verksamheten i AB Kongahälla 
eller Bagahus AB skall beslut om arvode till styrelseledamöter och lekmannarevisorer fattas i 
samband med förvärvet eller förändringen.” (beslutet i dess helhet bifogas som underlag inför 
arvodesnämnden sammanträde). I samband med att AB Kongahälla blev moderbolag vid 
koncernbildningen i december 2021 arbetade arvodesnämnden fram ett förslag till beslut 
avseende arvodering och ersättningar i AB Kongahällas styrelse och lekmannarevisorer.  

 
Kommunfullmäktige beslutade den 15 december 2022 att uppdra åt kommunstyrelsen att 
upprätta och besluta om avtal om aktieköp av Konsulatets Fastighets AB (Solbräcke 1:10) och 
Jesslis AB (Solbräcke 1:11) (dnr KS2022/2363).  Fastigheterna Solbräcke 1:10 och Solbräcke 
1:11, med tillhörande byggnader, ägs idag av bolagen Konsulatets Fastighets AB (Solbräcke 
1:10) och Jesslis AB (Solbräcke 1:11). 
 
Inom ramen för arbetet med framtagandet av aktieöverlåtelseavtal för Konsulatets Fastighets 
AB och Jesslis AB har bedömning gjorts (förvaltningen tillsammans med externa jurister, 
kommunjurister, revisorer) att det är mer fördelaktig för Kungälvs kommun om det sker 
mellan två bolag istället för bolag och kommun. Då Kungälvs kommun har det vilande bolaget 
Bagahus, som i dagsläget inte har en verksamhet, finns möjligheten att Bagahus köper bolagen 
med tillhörande fastigheterna Solbräcke 1:10 och Jesslis AB Solbräcke 1:11 som därmed 
dotterbolag till Bagahus AB. 
 
Bagahus föreslås förvärva Konsulatets Fastighets AB (Solbräcke 1:10) och Jesslis AB 
(Solbräcke 1:11) som dotterbolag (Dnr KS2022/2363) inom ramen för omstrukturering av 
Bagahus till ett arena- och evenemangsbolag (Dnr KS2022/ 0343).  
 
Förvaltningen föreslår därmed att arvodesnämnden bereder förslag om arvodering och 
ersättningar för styrelse och lekmannarevisorer i Bagahus AB och dess dotterbolag i likhet med 
tidigare beslut avseende AB Kongahälla.  

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Arvodering och ersättningar i Bagahus AB och dess dotterbolag 
Bilaga ~ AN2021_0006-4 Protokollsutdrag - belsut arvoden 
Bilaga ~ KS2021_1843-2 Protokollsutdrag - Arvodering och ersättningar i AB Kongahällas 
styrelse - Kommu 1070827_1_1 
Bilaga Protokollsutdrag - Arvodering och ersättningar i Bagahus AB och dess dotterbolag – 
Arvodesnämnden 
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Yrkande 
Michael Karlsson (L): Ändringsyrkande av punkt 2: 
ordförande erhåller fast arvode om 15%, vice ordförande erhåller fast arvode om 10%,  
ledamot erhåller fast arvode om 5% i Bagahus AB styrelse. För Jesslis AB samt Konsulatets 
fastighets AB utgår inget fast arvode. 
 
Miguel Odhner (S): Avslag på Liberalernas yrkande. Ändring av Punkt 2 till Ordföranden, vice 
ordförande och ledamöter i Bagahus AB, Jesslis AB och Konsulatets fastighet AB erhåller 
endast ersättning per timme med motsvarande förberedelseersättning. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på yrkanden och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta 
Socialdemokraternas yrkande. 
 
Omröstning begärs inte. 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Ordföranden, vice ordförande, ledamöter samt valda revisorer i Bagahus AB, 

Jesslis AB och Konsulatets fastighet AB har rätt till ersättning enligt § 2 i 
Kungälvs kommuns arvodesreglemente. Ersättning utbetalas i form av: - 
Månadsarvode - Ersättning vid förlorad arbetsinkomst, pensions- och 
semesterförmåner - Ersättning vid sammanträden, förrättningar mm - 
Resekostnadsersättning och traktamente - Särskilda ersättningar. I övrigt har 
förtroendevalda rätt till ersättning enligt kommunallagens kap § 12–18. 

2. Ordföranden, vice ordförande och ledamöter i Bagahus AB, Jesslis AB och 
Konsulatets fastighet AB erhåller endast ersättning per timme med motsvarande 
förberedelseersättning. 

3. Lekmannarevisor i Bagahus AB, Jesslis AB och Konsulatets fastighet AB erhåller 
fast arvode om 2%, baserat på riksdagens arvode i likhet med övriga arvoden i 
kommunen. 

4. Bagahus AB, Jesslis AB och Konsulatets fastighet AB föreslås följa Kungälvs 
kommuns arvodesreglemente och utarbeta nödvändiga rutiner för att möjliggöra 
detta. 

5. I de fall ordföranden, vice ordförande eller ledamöter i Bagahus AB, Jesslis AB 
och Konsulatets fastighet AB är del- eller heltidsarvoderade (40% eller mer) av 
Kungälvs Kommun skall inga ersättningar eller arvoden utgå. 

6. Ombud vid bolagsstämma i Bagahus AB, Jesslis AB och Konsulatets fastighet 
AB ges i uppdrag att rösta i enlighet med detta beslut. 

7. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
__________ 
Michael Karlsson (L) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga 

 
Expedieras till:   

För kännedom till: 
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 § 60/2023 

Remissvar Byggnation av Vindkraftverk i Rämma (Dnr KS2021/0320) 
En remiss har inkommit till kommunen från Länsstyrelsen (LST) där 
Miljöprövningsdelegationen önskar svar på om kommunen enligt 16 kap. 4 § miljöbalken (MB) 
tillstyrker att tillstånd ges enligt bifogad remiss med bilagor. 
Svarstiden är till den 27 mars men kommunen har fått förlängd svarstid till den 31 mars så att 
ärendet kan lyftas till KF. 
Tekniska verken i Linköping Vind AB, har till LST inkommit med en ansökan om tillstånd 
enligt 9 kap 6 § MB till uppförande och drift av en gruppstation för vindkraft. Gruppstationen 
för vindkraft innefattar 2 vindkraftverk med en totalhöjd om högst 200 meter samt till 
vindkraftverken tillhörande anläggningar. 
För att få tillstånd till att uppföra vindkraftverk krävs enligt 16 kap. 4 § MB att den kommun 
som verken ska uppföras i tillstyrker etableringen. 
 
Den planerade vindkraftparken är lokaliserad mellan Jörlanda och Kode på gränsen mellan 
Kungälv och Stenungsunds kommuner. Ansökan omfattar ett vindkraftverk i Stenungsunds 
kommun och ett vindkraftverk i Kungälvs kommun. 
Det östra av de två vindkraftverken står inom område Törresröd (T) enligt Kungälvs 
kommuns vindbruksplan, vilket är utpekat som möjligt utbyggnadsområde. Bägge områdena 
har klassats som reservområden eftersom en möjlig intressekonflikt med totalförsvaret har 
funnits. Försvarsmakten har dock meddelat genom samrådsyttrande att de inte har något att 
erinra mot den planerade vindparkens lokalisering. 
 
Förvaltningens bedömning avseende mark- och vattenanvändning är att området fortfarande 
är aktuellt för vindkraftverk och att den bedömningen som gjorts i Vindbruksplanen 
fortfarande gäller. Inga ändrade förutsättningar bedöms finnas avseende allmänna intressen för 
området som påverkar markanvändningen. Totalförsvarets samt Luftfartsverkets intressen 
prövas i det aktuella ärendet. Frågor avseende miljöeffekter som kan anses medföra olägenhet 
för människors hälsa och miljö samt naturmiljö bedöms inte i detta skede. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Remissvar Byggnation av Vindkraftverk i Rämma 
Bilaga Remiss 16 kap. 4 § mb _ Kungälv 
Bilaga Bilaga 1 Samrådsredogörelse Vindkraft Rämma 
Bilaga Bilaga 1.1 Sammanfogad Vindkraft Rämma 
Bilaga Bilaga 1.2 Sammanfogad Vindkarft Rämma 
Bilaga Bilaga 2_Synbarhetsanalys Vindkarft Rämma 
Bilaga Bilaga 3_Fotomontage Vindkarft Rämma 
Bilaga Bilaga 4_Naturvärdesinventering Vindkarft Rämma 
Bilaga Bilaga 5_Fågelinventering Vindkarft Rämma 
Bilaga Bilaga 6_ Fladdermusinventering Vindkraft Rämma 
Bilaga Bilaga 7_Kulturmiljöutredning Vindkarft Rämma 
Bilaga Bilaga 8_PM Buller Sweco Vindkarft Rämma 
Bilaga Bilaga 9 Skuggberäkning Vindkarft Rämma 
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Yrkande 
Sverigedemokraterna, Kristdemokraterna och Utvecklingspartiet:  
Kommunen avstyrker att tillstånd ges enligt bifogad remiss med bilagor avseende uppförande 
och drift av en gruppstation för vindkraft.   
Anna Vedin (M): Avslag på yrkande om avstyrkan, Bifall till förvaltningens förslag till beslut.  
Ove Wiktorsson (C): Avslag på alla tilläggsyrkande. 
Miguel Odhner (S): Bifall på Ove Wiktorsson (C) yrkande på.  

Tilläggsyrkande  
Erik Andreasson (V): Att Kungälvs kommun är positiv till utbyggnad av vindkraft i Rämma. 
Michael Karlsson (L): Kommunens tillstyrkande villkoras med att exploatören genomför en 
fördjupad dialog med berörda sakägare där deras eventuella ekonomiska skada tas hänsyn till 
och regleras. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på yrkandet och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta 
förvaltningens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Ja-röst för bifall till förvaltningens förslag till beslut och  
Nej-röst för bifall till Sverigedemokraterna, Kristdemokraterna och Utvecklingspartiets 
yrkande. 

Omröstningsresultat 
Med 11 ja-röster för förvaltningens förslag och 5 nej-röster för Sverigedemokraterna, 
Kristdemokraterna och Utvecklingspartiets yrkande antar kommunstyrelsen förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Miguel Odhner (S) X   
Anders Holmensköld (M) X   
Gun-Marie Daun (KD)  X  
Ove Wiktorsson (C) X   
Pia Gillerstedt (S) X   
Patrik Rydberg (SD)  X  
Anna Vedin (M) X   
Ilona Waern (KD)  X  
Jonas Andersson (S) X   
Laila Persson (UP)  X  
Rose-Mari Larsdotter (M) X   
Peter Skoglund Ferarri (SD)  X  
Emelie Gillberg (S) X   
Erik Martinsson (MP) X   
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Michael Karlsson (L)   X 
Erik Andreasson (V) X   
Charlotta Windeman (M) X   

Summa: 11 5 1 
 

Ordföranden ställer proposition på Vänsterpartiets tilläggsyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att avslå yrkandet.  
 
Omröstning begärs inte. 
 
Ordföranden ställer proposition på Liberalernas tilläggsyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att avslå yrkandet.  
 
Omröstning begärs inte. 

Förslag till kommunfullmäktige 
Kommunen tillstyrker enligt 16 kap. 4 § miljöbalken (MB) att tillstånd ges enligt 
bifogad remiss med bilagor avseende uppförande och drift av en gruppstation 
för vindkraft. Ställningstagande är grundat i den mark- och vattenanvändning 
som beslutats i Kommunens Vindbruksplan som ett tematiskt tillägg till 
översiktsplanen. 

__________ 
Gun-Marie Daun (KD) lämnar reservation och anteckning till protokollet, se bilaga 
Laila Persson (UP) lämnar reservation och anteckning till protokollet, se bilaga. 
Patrik Ryberg (SD) lämnar reservation och anteckning till protokollet, se bilaga 
Michael Karlsson (L) lämnar reservation och anteckning till protokollet, se bilaga 
 
Expedieras till:    vastragotaland@lansstyrelsen.se. 

 Ange ärendebeteckningen 551-5345-2023 i ämnesraden. 

För kännedom till: Linda.andreasson@kungalv.se  fredric.arpfjord@kungalv.se 
 

 
 

  

mailto:vastragotaland@lansstyrelsen.se
mailto:Linda.andreasson@kungalv.se
mailto:fredric.arpfjord@kungalv.se
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 § 63/2023 

Svar på motion från Miljöpartiet om sommarlovskort i kollektivtrafiken 
(Dnr KS2022/0443) 

Sammanfattning 
Miljöpartiet har inkommit med en motion om sommarlovskort i kollektivtrafiken.  
 
Kungälvs kommun erbjuder idag fria resor för unga, vilket innebär att unga kan resa vardagar 
inom zon B, budgeterat till cirka 3 miljoner kronor i dagsläget. Erbjudandet gäller inte 
sommarlov och jullov. Förvaltningens bedömning är att förslaget har potential att stötta 
hållbart resande, men att det finns andra strategier och faktorer som kan påverka kollektivt 
resande i positiv riktning. Införandet av sommarlovskort skulle innebära att budget behöver 
justeras för att täcka tillkommande kostnader mellan uppskattat 1,3 - 2, 2 miljoner kronor. 
 
Förvaltningens bedömning är att de ekonomiska konsekvenserna överstiger nytta och yrkar 
därmed på avslag.    
 
Förslag till beslut: Motionen anses besvarad. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Svar på motion från Miljöpartiet om sommarlovskort i kollektivtrafiken 
Bilaga Motion från Miljöpartiet om sommarlovskort i kollektivtrafiken 

Yrkande  
Erik Andreasson (V): 1. Att motionen bifalls. 2. Att kostnaderna för sommarlovskort arbetas 
in i budgeten för 2024.   
Michael Karlsson (L): Bifall till Erik Andreassons (V) yrkande.   
Miguel Odhner (S): Avslag till Erik Andreassons (V) yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på yrkandet och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta 
förvaltningens förslag till beslut.  
 
Omröstning begärs inte. 

Förslag till kommunfullmäktige 
Motionen anses besvarad. 

__________ 
 
Expedieras till:   Marcus Spovell Verksamhetschef Teknik. 

För kännedom till: Amanda Stenbom (kollektivtrafikssamordnare) och Sophie Idermark Hansson 
(skolskjutshandläggare). 
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 § 64/2023 

Förslag på arvodering för Överförmyndarnämndens presidium (Dnr 
KS2023/0445) 

 
Arvodesnämnden för dialog angående arvodering för överförmyndarnämndens presidium. 
Bo Carlsson (S), ordförande i överförmyndarnämnden, deltar under dialogen och ger sin syn 
på överförmyndarnämnden, dess arbete och dess roll som obligatorisk nämnd. 
 
Arvodesnämnden är överens om att arvoderingen i överförmyndarnämnden inte 
överensstämmer med det ansvar och arbetsbörda som åligger presidiet. 
 
Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag arvodesnämnden 

Förslag till kommunfullmäktige 
1) Arvodet för ordförande i överförmyndarnämnden höjs till 10%. 
2) Arvodet för vice ordförande i överförmyndarnämnden höjs till 6,6%. 
3) Det justerade arvodet utbetalas retroaktivt från och med 1 januari 2023. 

__________ 
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 § 65/2023 

Digital signering - Socialjouren (Dnr KS2021/1625) 

Sammanfattning 
I tidigare beslut med ärendenummer KS2021/1625-1 från 2021-10-20 har nämnder som 
hanterar information med sekretess undantagits från den digitala signeringen och skall hanteras 
med manuell signatur. 
 
Göteborgs stad har nu tillsammans med Kungälvs kommun arbetat fram en säker lösning som 
innebär att digital signering av ordförandebeslut som innehåller sekretessuppgifter använder 
Göteborgs stads signeringsplattform. Efter signeringen är genomförd kommer det signerade 
dokumentet föras över till Kungälv på ett säkert sätt. 
 
Digital signering av beslut för Socialjouren innebär avsevärd tids och kostnadsbesparing. 
Jourhavande ordförande i Sociala myndighetsnämnden slipper att åka till Göteborg för att 
signera ett beslut under kvällar och helger. 
  
Förslag till beslut 
1. Kommunstyrelsen godkänner digital signering hos socialjouren i Göteborgs stad för 
ärenden som är belagda med sekretess. 
2. Beslutet gäller från och med 2023-03-22. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Digital signering - Socialjouren 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen godkänner digital signering hos socialjouren i Göteborgs stad 
för ärenden som är belagda med sekretess. 
2. Beslutet gäller från och med 2023-03-22. 
3. Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  

__________ 
 
Expedieras till:   

För kännedom till: 

 
 

 
 

  



Sammanträdesprotokoll   

Sammanträdesdatum  2023-03-22 
Sida  20 (26) 

 
 

 KOMMUNSTYRELSEN 

 

Justeras sign 

 

 § 69/2023 

Svar på remiss - Statens ansvar för skolan - ett besluts- och 
kunskapsunderlag - version 2 (Dnr KS2022/2689) 

Sammanfattning 
Regeringen beslutade den 22 december 2020 att ge en särskild utredare i uppdrag att ta fram 
ett beslutsunderlag som kan skapa förutsättningar för ett statligt huvudmannaskap för skolan. 
Den 10 mars 2022 beslutade regeringen om tilläggsdirektiv vilket gjorde att utredningen 
förlängdes. Uppdraget utökades också så att beslutsunderlaget även ska innehålla andra 
alternativ som stärker statens ansvar för skola utöver att staten blir huvudman. Vidare 
utökades uppdraget till att även omfatta hur statens ansvar för komvux kan stärkas. I remissen 
ligger att regeringen vill ha synpunkter på bedömningarna, förslagen eller materialet i 
betänkandet. 
 
Kungälvs kommun har blivit inbjudna av utbildningsdepartementet att lämna synpunkter på 
betänkandet ”Statens ansvar för skolan – ett besluts- och kunskapsunderlag” (SOU 2022:53). 
 
Kungälvs kommun varken tillstyrker eller avstyrker utredningens bedömningar utan för istället 
ett resonemang med både för- och motargument. Undantag görs i bedömningen om 
konsekvenser för förskolan.  
 
Förvaltningen föreslår följande förslag till beslut: 
 

1. Yttrande svar på remiss - version 2 antas som Kungälvs kommuns 
remissvar till Utbildningsdepartementet gällande ”Statens ansvar – ett 
besluts- och kunskapsunderlag (SOU 2022/53)”. 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Svar på remiss - Statens ansvar för skolan - ett besluts- och kunskapsunderlag 
- version 2 
Bilaga Protokollsutdrag - Svar på remiss - Statens ansvar för skolan - ett besluts- och 
kunskapsunderlag - Utskottet för Bildning och lärande 
Bilaga Yttrande Svar på remiss - Statens ansvar för skolan - ett besluts- och kunskapsunderlag 
- version 2 
Bilaga ~ KS2022_2689-3 Protokollsutdrag - Svar på remiss - Statens ansvar för skolan - ett 
besluts- och 1146704_1_1 
Bilaga SDKUNGALV skolans huvudmannaskap SOU 

 
Yrkanden  
Patrik Ryberg (SD): 1. Kommunen i remissvaret ställer sig positiv till att återinföra ett statligt 
huvudmannaskap samt utrycker sitt stöd till ett skyndsamt införande av en nationell 
skolpengsnorm för att skapa en likvärdig skola. 
Michael Karlsson (L) Bifall Patrik Rybergs (SD) yrkande. 
Anna Vedin (M):  Avslag på Patrik Rybergs (SD) och Michael Karlssons (L) yrkanden. 



Sammanträdesprotokoll   

Sammanträdesdatum  2023-03-22 
Sida  21 (26) 

 
 

 KOMMUNSTYRELSEN 

 

Justeras sign 

 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på yrkanden och finner att kommunstyrelsen beslutar att anta 
förvaltningens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Ja-röst för bifall till förvaltningens förslag till beslut och  
Nej-röst för bifall till Sverigedemokraternas yrkande. 

Omröstningsresultat 
Med 12 ja-röster för förvaltningens förslag till beslut och 3 nej-röster för 
Sverigedemokraternas yrkande antar kommunstyrelsen förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ledamot Ja Nej Avstår 
Miguel Odhner (S) X   
Anders Holmensköld (M) X   
Gun-Marie Daun (KD)   X 
Ove Wiktorsson (C) X   
Pia Gillerstedt (S) X   
Patrik Rydberg (SD)  X  
Anna Vedin (M) X   
Ilona Waern (KD)   X 
Jonas Andersson (S) X   
Laila Persson (UP) X   
Rose-Mari Larsdotter (M) X   
Peter Skoglund Ferarri (SD)  X  
William Hult (S) X   
Erik Martinsson (MP) X   
Michael Karlsson (L)  X  
Erik Andreasson (V) X   
Charlotta Windeman (M) X   

Summa: 12 3 2 
 

Beslut 
1. Yttrande svar på remiss antas som Kungälvs kommuns remissvar till 

Utbildningsdepartementet gällande ”Statens ansvar – ett besluts- och kunskapsunderlag” 
(SOU2022/53). 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
__________ 
Patrik Ryberg (SD) lämnar reservation och anteckning till protokollet, se bilaga 
Michael Karlsson (L) lämnar reservation och anteckning till protokollet, se bilaga. 
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 § 81/2023 

Avtalssamverkan tillsyn av alkohol och tobak (Dnr SMN2023/0144) 

Sammanfattning 
Alkohol- och tobakstillsyn är ett område där avtalssamverkan kan vara ett sätt att underlätta, 
effektivisera och öka kvaliteten. Skäl för avtalssamverkan kan till exempel vara behovet av att 
klara kompetensförsörjning och kompetensutveckling, att säkerställa tillgången till 
specialistkompetens, att bibehålla och utveckla kommunal service inom ramen för knappa 
resurser, men också att minska sårbarheten.    
 
Åtta kommuner har tidigare haft avtal med Miljö- och klimatnämnden, Miljöförvaltningen i 
Göteborgs Stad. Detta avtal har sagts upp med upphörande per den 30 juni 2023. Sju 
kommuner har utrett möjligheten att samverka kring hur alkohol- och tobakstillsynen ska 
bedrivas framöver och har kommit överens om att upprätta en samverkansorganisation för 
kommunernas alkohol- och tobakstillsyn med säte i Partille kommun. 
 
Mot denna bakgrund har Partille kommun tillsammans med Ale kommun, Härryda kommun, 
Kungälvs kommun, Lerums kommun, Stenungsunds kommun och Öckerö kommun 
undersökt möjligheten att skapa en samverkansorganisation kring respektive kommuners 
alkohol och tobakstillsyn och funnit detta lämpligt. Kommunfullmäktige föreslås godkänna 
samverkansavtalen avseende kommunernas alkohol- och tobakstillsyn.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Avtalssamverkan tillsyn av alkohol och tobak 
Bilaga Samverkansavtal mellan Ale kommun, Härryda kommun, Kungälv kommun, Lerum 
kommun, Partille kommun, Stenungsunds kommun och Öckerö kommun avseende 
kommunernas alkohol- och tobakstillsyn 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Samverkansavtal mellan Ale kommun, Härryda kommun, Kungälv kommun, 

Lerum kommun, Partille kommun, Stenungsunds kommun och Öckerö kommun 
avseende kommunernas alkohol- och tobakstillsyn godkänns.  
 

2. Kommunstyrelsens ordförande får i uppdrag att underteckna avtalet. 
__________ 
 
Expedieras till:   

För kännedom till: 
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 § 82/2023 

Antagande av detaljplan för väg 168 genom Tjuvkil (Dnr KS2015/2077) 

Sammanfattning 
Väg 168 passerar genom Tjuvkils samhälle. Vägen fungerar som genomfartsväg för trafikanter 
mellan Marstrand och Kungälv och som lokal länk mellan olika delar av Tjuvkil. 
 
Det saknas vägren, gång- och cykelväg, övergångställen och ståytor för väntande resenärer på 
busshållplatser längs sträckan. För oskyddade trafikanter innebär det säkerhetsrisker och att 
vägen 
har en barriäreffekt. För biltrafiken håller vägen i vissa avseenden otillräcklig standard. Vidare 
beräknas att riktvärdena för buller utomhus överskrids vid ett trettiotal bostäder längs vägen. 
 
För att åtgärda bristerna håller Trafikverket på att ta fram en vägplan för väg 168 genom 
Tjuvkil. I 
samband med detta har Trafikverket pekat på behovet att en detaljplan tas fram för samma 
område. Syftet med detaljplanen är att ersätta delar av befintliga detaljplaner så att lämplig 
markanvändning möjliggörs för den vägplan som tas fram i en parallellt pågående 
planeringsprocess. De åtgärder vägplan och detaljplan som möjliggör är gång- och cykelväg, 
ståytor för busshållplatser, gångpassager tvärs vägen, breddad körbana, säkrade sidoområden 
och 
bullerskydd 
 
Under 2021 antogs ett tilläggsavtal mellan Trafikverket, VGR och Kungälvs kommun gällande 
”Gång - och cykelväg, Väg 168 Kungälv Delen Tjuvkil”. I avtalet beskrivs att ny totalkostnad 
för 
objektet är 126 miljoner kronor och att Kungälvs kommun finansierar med ca 83 miljoner 
kronor. 
Utöver dessa kostnader tillkommer kostnader för lantmäteriförrättningar och inlösen av 
privatägd 
mark inom detaljplanens allmänna platsmark. Dessa kostnader är svårbedömda men förväntas 
uppgå till (exkl tomtanläggningar) omkring 1,5-2 miljoner kronor. 
 
Detaljplanen har tidigare antagits av kommunfullmäktige (2021-01-28) men antagandet 
överklagades och i en dom (2021-09-23) beslöt mark- och miljödomstolen att antagandet av 
detaljplanen skulle upphävas. Kommunen beslöt därefter att göra ett omtag i planprocessen 
samt 
att omtaget skulle inledas med att ta fram granskningshandlingar. Den nya granskningen ägde 
rum 
4-25 mars 2022. Detaljplanen antogs även 2022-06-30, men kommunen valde då att återkalla 
beslutet vilket formellt godkändes av Mark och Miljödomstolen (2022-12-01). 
 
Förvaltningens bedömning är att förslaget nu kan antas. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Antagande av detaljplan för väg 168 genom Tjuvkil 
Bilaga Granskningsutlåtande - Detaljplan för Väg 168 genom Tjuvkil 
Bilaga Planbeskrivning Antagande - Detaljplan för gång- och cykelväg, väg 168 genom Tjuvkil 
Bilaga Plankarta antagande 1 av 5 -  Detaljplan för gång- och cykelväg, väg 168 genom Tjuvkil 
Bilaga Plankarta antagande 2 av 5 -  Detaljplan för gång- och cykelväg, väg 168 genom Tjuvkil 
Bilaga Plankarta antagande 5 av 5 -  Detaljplan för gång- och cykelväg, väg 168 genom Tjuvkil 
Bilaga Plankarta antagande 4 av 5 -  Detaljplan för gång- och cykelväg, väg 168 genom Tjuvkil 
Bilaga Plankarta antagande 3 av 5 -  Detaljplan för gång- och cykelväg, väg 168 genom Tjuvkil 
Bilaga Protokollsutdrag - Antagande av detaljplan för väg 168 genom Tjuvkil - Utskottet för 
Samhälle och utveckling 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Detaljplanen för gång- och cykelväg, väg 168 genom Tjuvkil i Kungälvs kommun 
antas 
enligt plan- och bygglagen PBL (2010: 900) kap 5 § 27. 

__________ 
 
Expedieras till:   Gunilla Carlsson Gremner, Planadministratör, Plan/Samhälle och utveckling 

Anna Hedlin, Verksamhetsledare, Plan/Samhälle och utveckling 
Jenny Bjönness Bergdahl, Trafikstrateg, Trafik gata park/Sektorstöd 
Cecilia Eriksson, Planarkitekt, Plan/Samhälle och utveckling 
Ida Brogren, Planchef, Plan/Samhälle och utveckling 
Amanda Staf, Portföljledare, Projektenheten/Samhälle och utveckling 
 

För kännedom till: Ulrika.holterberg@trafikverket.se 
Johanna.b.johansson@trafikverket.se 
Peter.Kolm@trafikverket.se  

 
 

  

mailto:Ulrika.holterberg@trafikverket.se
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 § 84/2023 

Beredningsskrivelse – Revidering av kommunstyrelsens reglemente 
 

 Ändring av lydelse i kommunstyrelsens reglemente/ekonomisk förvaltning/redovisning av 
pensioner  
 
Sedan 2007 redovisar kommunen sina förpliktelser för pensioner intjänade före 1998 enligt 
fullfonderingsmodellen – dvs hela åtagandet för pensionerna har lyfts in i balansräkningen.  
Kommunal redovisningslag föreskriver att kommuner och regioner ska tillämpa 
blandmodellen som bl a innebär att åtagandet för pensionerna inte syns i balansräkningen.  
Kungälvs kommun beslutade 2006 att tillämpa fullfonderingsmodellen trots detta eftersom 
man menade att det ger en rättvisare bild.  
I kommunens årsredovisning redovisas också resultatet enligt blandmodellen samt 
balanskravsresultat.  
I reglementet för kommunstyrelsen har man inte skrivit in att kommunen tillämpar 
fullfonderingsmodellen utan det står endast att årsredovisning upprättas enligt kommunal 
redovisningslag.  
Av den anledningen behöver det framgå tydligt att kommunen gör ett avsteg i 
redovisningsteknik och tillämpar fullfonderingsmodellen.  
 
Förslag till beslut  
Kommunstyrelsens reglemente lydelse avseende ekonomisk förvaltning ändras från:  
6. se till att bokföring och redovisning sker i enlighet med lagen (1997:614) om kommunal 
redovisning,  
7. upprätta årsredovisning och delårsrapport i enlighet med lagen (1997:614) om kommunal 
redovisning,  
Ändras till:  
6. se till att bokföring och redovisning sker i enlighet med lagen (1997:614) om kommunal 
redovisning,  
7. upprätta årsredovisning och delårsrapport i enlighet med lagen (1997:614) om kommunal 
redovisning, dock ska fullfonderingsmodellen tillämpas för pensionerna. 

  
 Beslutsunderlag 
 Beredningsskrivelse – Revidering av kommunstyrelsens reglemente 
 Reglemente för kommunstyrelsen 

Förslag till kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsens reglemente lydelse avseende ekonomisk förvaltning ändras från:  
6. se till att bokföring och redovisning sker i enlighet med lagen (1997:614) om kommunal 
redovisning,  
7. upprätta årsredovisning och delårsrapport i enlighet med lagen (1997:614) om kommunal 
redovisning,  
Ändras till:  
6. se till att bokföring och redovisning sker i enlighet med lagen (1997:614) om kommunal 
redovisning,  
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7. upprätta årsredovisning och delårsrapport i enlighet med lagen (1997:614) om kommunal 
redovisning, dock ska fullfonderingsmodellen tillämpas för pensionerna. 
__________ 
 
 

 Expedieras till  

 För kännedom till  

 
 
 

 



Anteckning och reservation i ärende: Arena och evenemangs bolag i Kungälvs kommun (Dnr 
KS2023/0343) 

 

En del av tjänsteskrivelsen beskriver på ett väldigt otydligt sätt vilka övriga kultur och 
idrottsanläggningar, som i en framtid ska ingå i arena bolaget. Det beskrivs som att delar av vår 
skolverksamhet kan hamna i det nya arena bolaget. Det finns en risk att skolverksamheten får betala 
högre hyror för att finansiera underskott i bolaget. Hur kommer det att fungera med exempelvis med 
fastighetsskötseln, kommer det att krävas dubbla kommunala jourer? Risken med att bygga arenan i 
bolagsform är att momsbefrielsen, som kommunen har via Ludvika momsen går förlorad. Vi är i 
grunden helt med på de delar som rör inköpen av fastigheterna av Trivebo och den bolagsöverföring 
som görs. Om vi vill bolagisera kommunens fastighetsbestånd bör det göras i en helhet, och inte som 
nu riskera att dela upp fastigheter i mellan kommunen och arena bolaget. 

 

Ove Wiktorsson Centerpartiet 



Protokollsanteckning Vänsterpartiet Kungälv

Ärende: KS 53/23
Dnr: KS2023/0343-3
Datum: 20230322

Arena och evenemangsbolag i Kungälvs Kommun

Vänsterpartiet anser att det är en bra lösning att Kungälv skapar ett arena och eventbolag
där bolaget kommer äga och drifta nya arenan på yttern. Det finns givetvis några saker som
vi inte är helt övertygande om men vi har idag på kommunstyrelsen accepterat beslutet. Vi
anser att det inte är helt bra att det nya bolaget ska ta över andra idrottshallar i andra
kommuner delar där de är angränsande till skolverksamhet, vi är oroande att detta kommer
bli dyrare för kommunens skolor och att detta kan påverka elevpengens storlek som kan ge
ytterligare kostnader för kommunen.

Vi anser också att vi behöver diskutera taxor i en snar framtiden så att idrottsföreningar och
andra föreningar även i framtiden kan ha råd att hyra lokalerna i nya Arenan.

Frågan om överskott av nya bolaget när arenan är färdig är också en punkt som vi är lite
oroade där vi inte anser att man inte ska ta ut vinst på ideella föreningar.

Vi ser också att vi behöver utreda vem (kommunen eller Bolaget) som ska bygga arenan så
vi använder kommunens skattepengar på ett kostnadseffektivt sätt.

Erik Andreasson Vänsterpartiet Kungälv 20230322



Kungälv 2023-03-22

Protokollsanteckning ärende 11 (Dnr KS2023/0343-3)

Kungälv arena AB kan vara en tillgång till kommunens invånare genom att bedriva
kommunens anläggningar på ett sätt där kommuninvånarnas tillgångar nyttjas,
underhålls och förvaltas ansvarstagande. Vidare kan ett aktivt evenemangsbolag
fungera som en katalysator för besöksnäringen i kommunen.
Detta kräver dock en stabil styrelse som kan tillsätta en bolagsledning med
erfarenhet inom området.
Med den föreslagna styrelsesammansättningen kan det bli så illa att två personer
kan fatta dåliga beslut med förödande konsekvenser. Vid sjukdom skulle det t.om
kunna vara så illa att ordförandens utslagsröst ger på handen att en enskild
styrelsemedlem kan fatta beslut.
Det är inte bra för demokratin, och det är inte lämpligt sätt att förvalta
kommuninvånarnas gemensamma tillgångar.

Michael Karlsson (L)



Kungälv 2023-03-22

Protokollsanteckning ärende 13 (Dnr AN2023/0003-1)

Bagahus AB kommer, innan omformandet till Kungälv arena AB genomföra ett antal
ekonomiska transaktioner och fastighetsaffärer för stora belopp.
Mycket kan gå fel och bolaget kommer att hantera betydande värden som tillhör
kommuninvånarna.
Därmed är det av yttersta vikt att styrelsens samtliga ledamöter ges möjlighet att
sätta sig in i alla avtal och transaktioner för att säkerställa att kommuninvånarnas
pengar hanteras tillfredsställande.

Michael Karlsson (L)



     Kungälv 2023-02-20 

  Anteckning  

Remissvar Byggnation av Vindkraftverk i Rämma avseende kommunal 
tillstyrkan (Dnr KS 2021/320-48) 

Tekniska verken i Linköping Vind AB har inkommit med en ansökan om uppförande av två 
vindkraftverk i Kungälv och Stenungsund då de fått avslag från Linköpings kommun. 

Det planerade området är klassat som ett reservområde för vindkraftverk i Kungälvs 
vindbruksplan. 

Frågor kring miljöeffekter som kan anses medföra olägenheter för människors hälsa och 
miljö samt naturmiljö ska inte bedömas i detta skede. Frågan vi kristdemokrater ställer är 
när kommer dessa effekter bedömas? Vi vet att de finns.  

Denna etablering med två vindkraftverk ger låg effekt av energi som inte kommer vare sig 
Kungälvs eller Stenungssunds kommuninvånare till del. Dessutom är det dessa kommuner 
som ansvarar för avfallet den dagen dessa vindkraftverk tjänat sitt syfte.  

Därför yrkar vi avslag på förslaget till beslut i kommunstyrelsen till förmån för eget yrkande: 

Kommunen avstyrker att tillstånd ges enligt bifogad remiss. 

 

 

_____________________   ______________________ 

Gun-Marie Daun   Ilona Waern 

 

 



 

 

Kungälv, 2023-03-22 

 

Anteckning enligt ärende  
Remissvar Byggnation av Vindkraftverk i Rämma 

(Dnr KS2021/0320–48) 

 

Byggnation av vindkraftverk i Rämma har orsakat kraftiga reaktioner från våra invånare, där oron är 
stor för egen hälsa, negativ påverkan på närmiljön, värderingar av sina fastigheter med mera. 

Vi Sverigedemokrater delar oron och menar att det är djupt olämpligt att ge tillstånd för dessa 
planerade vindkraftverk. Beaktat den stora påverkan detta får på natur, djur, insektsliv och 
ovannämnda aspekter är denna byggnations negativa konsekvenser uppenbara och vida. 

Sverigedemokraterna står på Kungälvs invånares sida och avstyrker med bestämdhet tillstånd för 
byggnation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

____________________________________  

Greger Plannthin, Oppositionsråd Samhälle & utveckling 

Patrik Ryberg, Oppositionsråd Bildning & Lärande 

Peter Skoglund Ferrari, Ledamot 

 

 

https://web.firstagenda.se/committees/579/agendas/46179/items/689153/documents/1904829
https://web.firstagenda.se/committees/579/agendas/46179/items/689153/documents/1904829


Kungälv 2023-03-22

Protokollsanteckning ärende 15 (Dnr KS2021/0320-48)

Liberalerna har gått i bräschen för en hållbar energiförsörjningsutveckling. Där andra
partier har haft ideologiska skygglappar som hindrat dem från att på förhand se det
som nu senaste åren drabbat Sveriges energisystem. Liberalerna har därför hela
tiden stått utanför den sk. Energiöverenskommelsen som allt för ensidigt bortsåg från
vad som verkligen är det viktiga - minskade fossila utsläpp, och det snabbt.

Liberalerna tror på att alla fossilfria energislag behövs, och att de alla har sin plats -
där de icke planerbara energislagen kan verka som komplement till en trygg och
stabil bas av planerbar produktion. För att inte snedvrida konkurrensen och
undergräva den planerbara produktionen måste även icke-planerbar produktion bära
sig själva.

Varje människa ska ha rätt till den största uppsättning friheter som är förenlig med att
alla har samma friheter. Vi liberaler värnar även äganderätten.
Det är därför djupt problematiskt när en annan kommun, genom sitt kommunala
bolag, vill ge sina kommuninvånare större friheter på bekostnad Kungälvs kommuns
invånares egendom. Därför måste sakägare vars egendom visat sig minska i värde
vid uppförande av vindkraft i Rämma bli kompenserade för detta. För att detta ska
ske måste exploatören ta initiativ till en fördjupad dialog med berörda sakägare.
Linköpings kommun, genom Tekniska verken, behöver ta sitt ansvar.

Michael Karlsson (L)



 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
Utvecklingspartiet yrkar avslag på beslut i kommunstyrelsen 2023-03-22 om byggnation av 
vindkraftverk i Rämma. Vi reserverar oss och lämnar följande anteckning till protokollet: 
 
Kungälv är en tättbebyggd kommun och måste anpassa sig efter hur vår kommun ser ut och hur våra 
medborgare bor. Vindkraftverken blir idag allt större liksom deras påverkan på djur, natur och 
människor som exponeras för exempelvis blixtljus, skuggor, det ”normala” vindkraftsbullret, infraljud 
och lågfrekvent ljud. 
 
Utvecklingspartiet anser att minimisäkerhetsavstånd till vindkraftverk generellt ska vara verkens 
totala höjd x 7. Det innebär exempelvis att ett vindkraftverk som är 250 meter högt inte får placeras 
närmare än 1 750 meter från en bostad. 
 
Hänsyn måste också tas till den oro våra medborgare som bor närmast det berörda området känner 
när det gäller ytterligare buller från vindkraftverk samt den prissänkning av fastigheter som sker i det 
berörda området närmast vindkraftverket. 
 
 
För Utvecklingspartiet 
Laila Persson, gruppledare 
 
 
 



 

 

Kungälv, 2023-03-22 

 

REMISS (SOU2022:53) STATENS ANSVAR FÖR SKOLA 
 

Skolan brottas idag av många problem. Kommunaliseringen av skolan var kanske det enskilt 
största misstaget i svensk skolpolitik. Läraryrkets status försvagades, skolans resurser urholkades 
och den administrativa bördan för lärarna ökade markant. Idag styrs den kommunala skolan av 
290 huvudmän, som alla gör olika prioriteringar i sina respektive budgetar.  

Ett statligt huvudmannaskap skulle innebära att staten övertar ansvaret för 
resursfördelningssystemet samt huvudmannaansvaret för de kommunala skolorna och komvux. 
De kommunala skolorna får då samma spelregler, inte minst när andra styrdokument än de 
nationella suddas ut. Sverigedemokraterna anser att ett statligt huvudmannaskap är den i särklass 
viktigaste åtgärden för att skapa en likvärdig skola.  

Ett första och viktigt steg i detta arbete är att införa en nationell skolpengsnorm. Vi ifrågasätter 
dock att det skulle ta så lång tid att fullt ut återinföra ett statligt huvudmannaskap när det bara tog 
några år att kommunalisera skolan. Vi menar att en reform av denna vikt måste påskyndas och 
snabbt komma till stånd. Vi förutsätter således att regeringen snarast påbörjar arbetet med att 
återinföra ett statligt huvudmannaskap för skolan.  

 

 

 

 

 

 

____________________________________  

Greger Plannthin, Oppositionsråd Samhälle & utveckling 

Patrik Ryberg, Oppositionsråd Bildning & Lärande 

Peter Skoglund Ferrari, Ledamot 

 

 



Kungälv 2023-03-22

Protokollsanteckning ärende 15 (Dnr KS2022/2689-2)

Svar på remiss - Statens ansvar för skolan

Kommunaliseringen har lett till stora problem med likvärdigheten i Sveriges skolor,
och att kvaliteten i undervisningen varierar stort. 290 huvudmän med olika
prioriteringar och förutsättningar kan inte skapa förutsättning för varje individ att ha
samma förutsättningar att forma sitt eget liv. Man skulle kunna gå så långt som att
säga att kommunaliseringen har varit ett av de största misstagen i svensk skolpolitik.

Att låta staten återfå huvudansvaret för skolan skulle leda till ökad likvärdighet och
tydligare styrning. Det skulle också förbättra villkoren och förutsättningar för att
Sveriges lärarkår ska få stöd att höja kvaliteten och kunskapsresultaten. Det skulle
ge bättre förutsättningar för lärare att få vara lärare. Därför har Liberalerna länge
kämpat för att ansvaret för skolan åter ska ligga hos staten.

Idag finns det fler partier som stödjer Liberalernas mål att återförstatliga skolan, och
fler partier börjar svänga åt samma håll när situationens allvar börjar gå upp för dem.
Tyvärr har det inte nått hela vägen till Kungälv än där yrkandet att ställa sig positiv till
att återinföra ett statligt huvudmannaskap avslogs.

Michael Karlsson (L)
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